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Anonymizováno dle Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679, 

o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z8/005 
 

z 5. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 20.06.2019  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih, Mariánské náměstí 13, Brno 

 

Materiály: Rozneseny 12.06.2019. Elektronicky vloženy na webové stránky, k přihlášení na 

adrese xxx.  
 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

3. Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2018 

4. Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2018 

5. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2019 

6. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za                      

1. čtvrtletí roku 2019 

7. Doplnění a úprava seznamu investičních akcí určených k postupné realizaci MČ 

Brno-jih pro rok 2019 

8. Rozpočtová opatření 

9. Prodej, směna majetku města Brna 

10. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 

11. Různé 
 

 

 

Přítomni: 17 členů ZMČ Brno-jih - viz prezenční listina 

Nepřítomni: MVDr. Jan Kožíšek (omluven) 

                          Marek Janíček (omluven)     
           

 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.02 h – stav 17 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 5. zasedání ZMČ Brno-jih. 

Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály 12.06.2019 (elektronicky vloženy 

na webové stránky, k přihlášení na adrese xxx), které byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. 

 

1.1  
Program zasedání - pan starosta přečetl program 
 

Hlasování: pro – 17        proti – 0          zdržel se – 0          

Program zasedání byl schválen 

 

1.2   

Ověřovatelé zápisu  

 

https://zmc.brno-jih.cz/
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p. starosta – Chtěl bych Vás požádat, navrhujte, prosím, takové ověřovatele, kteří zodpovědně 

přistoupí k návrhu zápisu. Posledně se totiž stalo to, škoda, že tady pan Janíček není, že mu 

bylo oznámeno 6.5.2019, že má přijít podepsat zápis, a až 3.6.2019 podepsal a ověřil. Blíží se 

doba dovolených, dávejte takové návrhy, aby ověřovatelé nebyli na dovolených. Pak nám 

zbytečně dlouho trvá rozeslání zápisu. 

 
        Návrhy: 

Lukáš Boula 

Ing. Jaroslav Trepeš 

 

 

Hlasování: pro – 17        proti – 0           zdržel se – 0 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni Lukáš Boula a Ing. Jaroslav Trepeš. 

 

 

1.3  

Schválení zápisu 4. ZMČ Brno-jih  Z8/004 ze dne 25.04.2019                              
 

Nebyla vznesena námitka k minulému zápisu ZMČ Brno-jih Z8/004 – považuje se zápis za 

schválený (není nutné hlasovat). 

Zápis 4. ZMČ Brno-jih Z8/004 byl schválen bez připomínek.  

 

 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

 

Dotazy, připomínky, podněty občanů  
 

Občanka – Dotaz, jak pokračuje podlaha ve třídě MŠ Hněvkovského? Bylo řečeno, že bude 

nějaký termín.  

 

p. starosta – V pondělí 24.6. 2019 v 6.30 nastupuje firma Woodexpert – bude se demontovat a 

měřit. Školka bude zavřená od 1.7. - 28.7. a pak 12.8. - 23.8. a my chceme, aby to bylo hotové 

v tom prvním termínu. Pravděpodobně dojde k návrhu jiného složení podlahy. Jsou dvě 

možnosti, buď se přijde na to, z čeho ta vlhkost tam je a spraví se to. Nebo se na to nepřijde a 

ta podlaha musí být zkonstruovaná tak, aby i když ta vlhkost tam bude, tak aby to podlaha 

vydržela. Počítáme s tím, že v tom prvním termínu, kdy tam děti nebudou, to bude hotové.  

 

 

Občanka – V září by to mohlo být v pořádku? 

 

p. starosta – To ano. Já počítám s tím, že do konce prvního termínu, kdy má být školka 

zavřená, to bude hotový. 

 

Občanka – Občané z Přízřenic mě poprosili ohledně veřejné dopravy. V době špičky se čeká i 

hodinu. Jestli by byla možnost posílení dopravy z Komárova do okolních Heršpic, Přízřenic.    
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UČR – Dopravní podnik na to reaguje a některé autobusy č. 50 končí v Komárově. Zkusím 

zjistit u DPMB jestli mají na to kapacitu a řidiče. Nemůžeme jim to nařídit, nejsme jejich 

nadřízený orgán.  

Pan starosta poděkoval za připomínky a ukončil tento bod jednání – 18,10 h. 

 

 

ad 3) Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2018 
 

 

3.1  

Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2018 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.5.2019 

 
Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb. ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ dne 22. 7. 2013. Tato vyhláška nabyla účinnosti dne 1. 8. 2013 

a byla oficiálně vydaná ve sbírce zákonů dne 31. 7. 2013.  

Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné 

schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 
 

Obsah:  
A. Stručný obsah důležitých ustanovení vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních 

závěrek některých vybraných účetních jednotek 

B. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 31.12.2018 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31.12.2018  

        1.3 Příloha – ke 31.12.2018 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.12.2018 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31.12.2018 

     2.Výsledek hospodaření - ke 31.12.2018 a jeho rozdělení 

     3. Zpráva auditora o výsledku přezkoumání  hospodaření a ověření účetní závěrky – ke 

31.12.2018 

     4. Roční zpráva o výsledcích finančních kontrol za rok 2018  

     5. Inventarizační zpráva včetně přílohy č.1 – Seznamu inventurních soupisů a dodatečných  

         Inventurních soupisů – ke 31.12.2018 

     6. Návrh protokolu o schválení účetní závěrky za rok 2018 schvalujícím orgánem 

 

 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno jih schválila na svém R8/016 zasedání dne 29. 5. 2019. 
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RMČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku MČ Brno-jih za r. 2018, vzhledem ke skutečnosti, 

že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistila, že schvalovaná účetní závěrka 

poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví                 

a finanční situace účetní   jednotky. RMČ Brno-jih rovněž schvaluje hospodářský výsledek 

MČ Brno-jih za rok 2018 a jeho rozdělení. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ 

Brno-jih. 

 

Usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku MČ Brno-jih za rok 2018, v souladu 

s ustanovením § 84 odst. 2, písm. b) zákona č.128/2000Sb. o obcích v platném znění, 

vzhledem ke skutečnosti, že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistilo, že 

schvalovaná účetní závěrka poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý 

obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. ZMČ Brno-jih rovněž schvaluje 

hospodářský výsledek MČ Brno-jih za rok 2018 a jeho rozdělení.  Zastupitelstvo MČ 

Brno-jih pověřuje starostu podpisem protokolu o schválení účetní uzávěrky MČ Brno-jih za 

rok 2018. 
 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 4) Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2018 

 

 

4.1  

Závěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2018 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 

Obsah:  
A. Hlavní činnost 

     1.Účetní závěrka  

        1.1 Bilance aktiv a pasiv hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2018 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2018  

        1.3 Bilance příjmů a výdajů (rozpočtové) činnosti – ke 31.12.2018 

     2.Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za hlavní (rozpočtovou) činnost – účet 431 0318 

        2.1 Finanční vypořádání za rok 2018 

     3. Tvorba a použití peněžních fondů za rok 2018 

     4. Monitoring hospodaření MČ Brno-jih za rok 2018 

B. Vedlejší hospodářská činnost – bytový odbor 

     5. Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za vedlejší hospodářskou činnost – účet 431 0018          

C. Příspěvkové organizace 

D. Ověření výsledků hospodaření auditorem  

Příloha č. 1 – Přehled o plnění rozpočtu za rok 2018 

Příloha č. 2 – Kompletní zpráva auditora za rok 2018 
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Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno jih schválila na svém R8/016 zasedání dne 29. 5. 2019. 

 

RMČ Brno-jih schvaluje závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2018 s vyjádřením souhlasu 

s celoročním hospodařením – bez výhrad, který obsahuje údaje o plnění rozpočtu příjmů               

a výdajů v plném členění podle rozpočtové skladby, údaje o hospodaření s majetkem                      

a o dalších finančních operacích, včetně tvorby a použití peněžních fondů, vlastní vyúčtování 

hospodaření hlavní činnosti včetně ukazatele monitoringu hospodaření za MČ Brno-jih, 

výsledky hospodaření příspěvkových organizací, hospodaření vedlejší hospodářské činnosti-

bytového odboru, výsledek přezkoumání hospodaření auditorem a postupuje tento materiál 

ZMČ Brno-jih. 

 

Usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje v souladu s ustanovením §17 zákona č.250/2000 Sb.               

o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a § 84 odst.2, písm. b) zákona č.128/2000 Sb. o 

obcích v platném znění „Závěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2018 s vyjádřením souhlasu 

s celoročním hospodařením – bez výhrad. 
 

 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 

 

 
 

 

ad 5) Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 

2019 
 

 

5.1                       
Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2019  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 

Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování 

účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne 22. 07. 2013. Vydáním 

vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 

v platném znění.  
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Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění 

zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 

zřízení), oba v platném znění.   

Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné 

schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 

 

Obsah:  
A. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Mezitímní účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 31. 3. 2019 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31. 3. 2019  

        1.3 Příloha – ke 31.3.2019 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31. 3. 2019 - nepovinné 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31. 3. 2019 - nepovinné 

     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 

     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 31. 3. 2019  

 
Projednáno:   

RMČ Brno-jih bere na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 31. 3. 2019, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky.  

 

RMČ Brno-jih tento materiál vzala na vědomí na 16. zasedání konaném dne 29. 5. 2019 a 

postoupila materiál ZMČ Brno-jih. 

 

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

 

Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 31. 3. 2019, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky.  

 

 

 

ad 6) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 

MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2019  
 

6.1  

Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 

1. čtvrtletí roku 2019 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 
Komentář:  
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Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů                

§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 

rozpočtový rok.  

 

Přílohy: 

Příloha č. 1 – tabulky plnění rozpočtu za 1. čtvrtletí roku 2019 

 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

Na 16. zasedání dne 29. 5. 2019 RMČ Brno-jih vzala na vědomí předloženou zprávu                      

o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2019                      

a postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 

 
Ing. Mgr. Kypr – poslední bod Chodník a komunikace ul. K lávce 

 

p. starosta – tam to rozšiřujeme i o komunikaci, protože v původním máme název chodníku a 

tam je potřeba upravit i komunikaci. Proto se to rozšiřuje i o komunikaci. 

 

 

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu o vykonané kontrole hospodaření                

a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2019 – viz příloha. 

                       

  
 

 

ad 7) Doplnění a úprava „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-

jih určených k postupné realizaci“. 
 

 

7.1  

Doplnění a úprava „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 

k postupné realizaci“. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 

 

Komentář: 

A. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih doplňujeme do „Seznamu investičních akcí v MČ 

Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ 

následující bod:  
 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

 

ORG: 0763612000019    Rekonstrukce domu Plotní 39 
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B. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih upravujeme odstraněním ze „Seznamu 

investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i 

cizích zdrojů“ následující bod:  
 

Oddíl/§   3631     Položka 6121 

 

ORG: 0763631000006   Dobudování veřejného osvětlení Modřická – 2.etapa – akce je dokončená a        

                                       VO je předáno do správy Technickým sítím města Brna, a.s.  

 

 

C. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih upravujeme doplněním název v „Seznamu 

investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i 

cizích zdrojů“ následujícího bodu:  
 

 

Oddíl/§   2219     Položka 6121 

 

ORG: 0762219000009     Chodník a komunikace ul. K Lávce (přidáno – a komunikace) 

 

 
Příloha č.1a): 

Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ 

Brno-jih i cizích zdrojů. 

 
Projednáno:  

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

Rada městské části Brno-jih na svém 16. zasedání dne 29. 5. 2019 bod projednala a schválila. 
 

RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ Brno-jih. 
 

 

pí Nová – V jaké fázi jsou zahrady v MŠ Hněvkovského?  

 

p. starosta – Dneska bylo jednání ohledně Velodromu. Velodrom má dost velký vliv na 

zahradu MŠ. Má se tam budovat protipovodňové opatření. Teď se zpracovává dopravní 

situace Sokolova, Hněvkovského a protipovodňového valu. Studie by se měla být dokončena 

za 3 měsíce. Takže za 3 měsíce budeme vědět, jak by to mělo vypadat s okolím MŠ 

Hněvkovského.  

 

Mgr. Česalová – Viděla jsem návrh na internetu a bylo to tam úplně jiné. 

 

p. starosta – Byli jsme s paní Ing. Burianovou na Odboru dopravy na jednání. Jak budu mít 

studii v kanceláři, tak se přijďte podívat. 

 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 

k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  
 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 
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ORG: 0763612000019    Rekonstrukce domu Plotní 39 

 

 

ZMČ Brno-jih schvaluje úpravu odstraněním bodu ze „Seznamu investičních akcí v MČ 

Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to 

následovně:  

 

Oddíl/§   3631     Položka 6121 

 

ORG: 0763631000006   Dobudování veřejného osvětlení Modřická – 2.etapa – akce je  

                    dokončená a VO je předáno do správy Technickým sítím města Brna, a.s.  
 

 

ZMČ Brno-jih schvaluje úpravu doplněním bodu ze „Seznamu investičních akcí v MČ 

Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to 

následovně:  
 

Oddíl/§   2219     Položka 6121 

 

ORG: 0762219000009     Chodník a komunikace ul. K Lávce (přidáno – a komunikace) 
 

 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 
 
 

 

 

 

ad 8) Rozpočtová opatření 
 

 

8.1  

Rozpočtové opatření č. 3/2019/a 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- neinvestiční transfer z MF ČR na volby do Evropského parlamentu; investiční transfer 

z FBV MMB na akci „Rekonstrukce domu Roháčkova 20“; navýšení odvodu z fondu investic 

zřízených školských PO ve výši odpisů; neinvestiční transfer z MPSV ČR na SPOD; 

investiční transfer od města na akci „Rekonstrukce a modernizace budovy Bednářova 16“ – 

kulturní dům; navýšení položky přijatých úroků z bankovních účtů MČ Brno-jih (rostoucí 

úrokové sazby). 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- výdaje spojené s přípravou a konáním voleb do EP; navýšení investiční položky na akci 

„Rekonstrukce a modernizace budovy Bednářova 16“ – kulturní dům; navýšení položky na 

akci „Rekonstrukce domu Roháčkova 20“; navýšení výdajových položek na SPOD; navýšení 

položek příspěvků na provoz zřízeným školským příspěvkovým organizacím; navýšení 
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položky na nákup drobných dárků pro budoucí prvňáčky ZŠ a ostatní přesuny mezi položkami 

dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih. 

 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno-jih RO č. 3/2019/a odsouhlasila na 16. zasedání R8/016 konaném dne 29. 5. 2019                         

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 3/2019/a – tabulka. 

 

 
 

Ing. Mgr. Kypr – Rekonstrukce Bednářova 16–vidím 7,5mil. Kolik ta rekonstrukce bude stát? 

 

p. místostarosta – neberte mě za slovo, ale přibližně 12,5mil.  

 

Ing. Bártová – V rozpočtu je 15,5mil. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Rekonstrukce Roháčkova 20 – Předpokládaná cena? 

 

p. starosta – Nevím, nedokážu odpovědět. 

 

Ing. Bártová – Je to přibližně 14mil. 

 

p. místostarosta – Jen doplním, že se nám podařilo vyjednat z města 7,5mil. oproti 3,5mil. na 

Bednářovu 16 

 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 3/2019/a – viz příloha. 

 

 
 

8.2 

Rozpočtové opatření č.3/2019/b 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 
Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- navýšení poplatku za ubytování; neinvestiční přijatý transfer od města – 20% z prodeje 

majetku města Brna za rok 2018 v rámci finančního vypořádání; neinvestiční přijatý transfer 

od města na PSOR II; daň z příjmů za rok 2018 za HČ i VHČ; zapojení ÚZ 63 poskytnutého 

v roce 2018 z FBV MMB na investiční akci „Bernáčkova 1 – rekonstrukce domu“; převod 

zbylé části výsledku hospodaření za rok 2018 z vedlejší hospodářské činnosti do rozpočtu MČ 

Brno-jih na financování investičních akcí bytového odboru. 
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Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- navýšení položky vratky poplatku za ubytování z minulých let (CTP Property XXII, spol. 

s r.o.); navýšení položky kapitálových rezerv na oddílu-paragrafu činnost místní správy a péče 

o vzhled obce; navýšení investiční položky na akce „MŠ Zelná – revitalizace školní zahrady“, 

„MŠ Kšírova – revitalizace školní zahrady“ a „MŠ Záhumenice – revitalizace školní 

zahrady“; navýšení výdajových položek účelově určených na PSOR II; navýšení položky 

daně z příjmů za rok 2018 – pouze hlavní činnost; navýšení investiční položky na akci 

„Rekonstrukce a modernizace budovy ZŠ Tuháčkova 25“ – rekonstrukce velké kotelny 

z důvodu navýšení původní rozpočtované realizační ceny o 10 – 15%; navýšení mzdových 

položek včetně sociálního a zdravotního pojištění v souvislosti s nařízením vlády č.263/2018 

Sb. účinném od 1.1.2019 (schválený rozpočet pro rok 2019 nebyl zatím na příslušných 

položkách navýšen oproti roku 2018 dle tohoto nařízení); navýšení investiční položky na akci 

„Bernáčkova 1 – rekonstrukce domu“; navýšení investiční položky na rekonstrukce, 

modernizace, technické zhodnocení a výstavbu bytového fondu z finančních prostředků VHČ 

vedených pod ÚZ 400 a ostatní přesuny mezi položkami dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-

jih.    

 

Projednáno: 

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu 

RMČ Brno-jih RO č. 3/2019/b odsouhlasila na 16. zasedání R8/016 konaném dne 29. 5. 2019  

a postupuje tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih – viz příloha 

 

 

Příloha: 1. Rozpočtové opatření č.3/2019/b – tabulka 

 
 

Ing. Mgr. Kypr – Tady se zvýšily peníze na ZŠ Tuháčkova 25 – navýšení rekonstrukce 

kotelny. Proč? 

 

Ing. Bártová – Došlo k úpravě projektu z roku 2017 a z nového výkazu výměr vyšlo navýšení 

ceny o 10 až 15%. 

 

Ing. Mgr. Kypr –Rekonstrukce Bernáčkova 1? 

 

Ing. Bártová – To není navýšení, ale zapojení financování z minulých let. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Rekonstrukce zahrad Zelná, Kšírova, Záhumenice?  

 

Mgr. Doležalová – Zelná, Záhumenice-zatím se zpracovává projekt. Kšírova – běží výběrové 

řízení.  

 

Ing. Mgr. Kypr – V Záhumenicích co? 

 

Mgr. Doležalová – Zatím není hotová projektová dokumentace. 

 

p. starosta – Jsme v čase zpracování těchto projektů. Ještě není vypsáno výběrové řízení. 

 



12 

 

Ing. Mgr. Kypr – Ještě jsem se ptal na Bernáčkova 1. Kolik je teďka ta cena? 

 

Ing. Bártová – Celková cena 34mil.s DPH a s vícepracemi. 

 

 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení rozpočtového opatření č.3/2019/b – viz příloha 

 

Hlasování:     pro – 12         proti – 0         zdržel se – 5 

Usnesení bylo přijato 
 

 

 

 

 

8.3 

Rozpočtové opatření č.3/2019/c 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 17. zasedání dne 12.06.2019 

 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- neinvestiční přijatý transfer od města na PSOR II 

 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- navýšení výdajových položek účelově určených na PSOR II 

 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno-jih RO č. 3/2019/c odsouhlasila na 17. zasedání R8/017 konané dne 12. 6. 2019                         

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Příloha: 1. Rozpočtové opatření č.3/2019/c – tabulka 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 3/2019/c – viz příloha. 

 

 

 

ad 9) Prodej, směna majetku města Brna  
 

 

9.1 

Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření 
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-k nabytí pozemků p.č. 536/3 a p.č. 518/43 v k.ú. Komárov ze soukromého 

vlastnictví do vlastnictví statutárního města Brna 

-ke svěření výše uvedených pozemků do správy MČ Brno-jih  
Projednáno na 13. zasedání RMČ Brno-jih dne 17.04.2019 

 

 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemků p.č. 536/3 a p.č. 518/43 ve v k.ú. Komárov ze 

soukromého vlastnictví do vlastnictví statutárního města Brna, z úrovně statutárního města 

Brna. 

ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět MO MMB. 

  

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0            nehlasoval - 1 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

9.2  

Žádost společnosti Ferona, a.s. IČ: 264 40 181, se sídlem Havlíčkova 

1043/11, Praha 111 82 o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 823/2 v k.ú. 

Přízřenice.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 13. zasedání dne 17.04.2019 

 
 

 

Ing. Mgr. Kypr – Projednávala se směna pozemku? 

 

p. starosta – Co se týká MČ s Feronou není potřeba nic směňovat. Z hlediska města by směny 

s Feronou přicházely v úvahu. Případně ať to řeší město. 

 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku p.č. 823/2 v k.ú. Přízřenice z vlastnictví 

statutárního města Brna.  

ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět MO MMB 

 

 

Hlasování:     pro – 12         proti – 2         zdržel se – 3 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

 

9.3                              
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Žádost spol. Brněnské komunikace, a.s., se sídlem Renneská třída 1a,  

639 00 Brno, o vyjádření ke směně pozemku p.č. 629/3, k.ú. Dolní Heršpice  

ve vlastnictví statutárního města Brna za pozemky p.č. 1057, p.č. 2593/26, 

p.č. 2594/17, p.č. 2594/19, p.č. 1594/22 a p.č. 2594/23, k.ú. Husovice  

ve vlastnictví xxx a xxx, v rámci stavby „Silnice I/42 Brno, VMO Tomkovo 

náměstí a VMO Rokytova.“ 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 15. zasedání dne 15.05.2019 

 

 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih nedoporučuje směnu pozemku p.č. 629/3, k.ú. Dolní Heršpice ve vlastnictví 

statutárního města Brna za pozemky p.č. 1057, p.č. 2593/26, p.č. 2594/17, p.č. 2594/19,  

p.č. 1594/22 a p.č. 2594/23, k.ú. Husovice ve vlastnictví xxx a xxx, v rámci stavby „Silnice 

I/42 Brno, VMO Tomkovo náměstí a VMO Rokytova“.  

ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 

 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0            nehlasoval - 1 

Usnesení bylo přijato 

 

 
 

 
 

 

ad 10) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města   

Brna 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 16. zasedání dne 29.05.2019 

 

 

 

10.1  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.   /2019 o 

místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
 

 

Komentář: 

Odbor životního prostředí Magistrátu města Brna předkládá návrh obecně závazné vyhlášky o 

místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů. 

 

Předkládaný materiál navrhuje: 

- vymezit v OZV poplatníky přímým odkazem na zákon o místních poplatcích,  
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- sazbu místního poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů pro rok 2020 ve výši 670,- Kč (tato sazba je 

neměnná od roku 2014), 

- osvobození od placení poplatku pro fyzické osoby, které v příslušném kalendářním 

roce dovrší 70 a více let věku. 

 

Navrhovaná právní úprava v celém rozsahu nahradí stávající právní úpravu. 

 

Příloha: 

- návrh obecně závazné vyhlášky č.   /2019 

- důvodová zpráva 

 

Projednáno: 

RMČ Brno-jih schvaluje znění připravované obecně závazné vyhlášky č.   /2019 o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih schvaluje znění připravované obecně závazné vyhlášky č.    /2019 o místním 

poplatku na provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů. 

 

ZMČ Brno-jih ukládá odboru životního prostředí písemně vyrozumět odbor životního 

prostředí MMB. 

 

 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

ad 11) Různé   
   

 

 

11.1 

Dotazy, připomínky  
 

 

 

Mgr. Ing. Kypr – Já se ještě vrátím k podlaze MŠ Hněvkovského – bude se rozebírat a měřit? 

 

p. starosta – Budou se rozebírat jednotlivé vrstvy a měřit.  

 

Mgr. Ing. Kypr – Kolik to bude stát? 

 

Mgr. Doležalová – Objednávka je na 100tisíc. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Pokud to bude špatně, tak se to bude vymáhat po té firmě? 

 

p. starosta – Právníci budou pracovat na tom, po kom tu případnou škodu chtít. 
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Mgr. Ing. Kypr – Bude posudek? 

 

p. starosta – Na základě posudku se zváží, jakou konstrukci podlahy udělat.  

 

Mgr. Ing. Kypr – Kdo tu novou podlahu bude dělat? 

 

p. starosta – My ji budeme dělat. Městská část.  

 

pí Nová – Jak to bude probíhat? 

 

p. starosta – Desky se budou demontovat a chodit se bude po schodišti. Materiál v pytlích přes 

okno.  

 

p. Kittner – Chtěl bych oslovit Kontrolní výbor o prověření, zda byly dodrženy správné 

stavební postupy a materiály. 

 

p. místostarosta – Nejsem si jist, jakým způsobem se bude zjišťovat, jestli byly dodrženy 

správné pracovní postupy. To je dost nelehký úkol. Výsledky budou k dispozici.  

 

UČR – Posudek jste všichni dostali na mail. Dělala ho nezávislá firma. 

 

p. Kittner – Nejedná se jen o podlahu.  

 

p. starosta – V pořádku, není problém.  

 

p. Potáček – Co se buduje mezi Sokolovou a Biotopem? 

 

p. starosta – Protipovodňová opatření přírodě blízká. 

 

p. Potáček – Podjezd cyklostezky. 

 

p. starosta – Na obou stranách by měly být podjezdy pod mostem Sokolova, podél Svratky. 

 

Mgr. Ing. Kypr – To, co se tam teď děje se už stalo jednou. Pan xxx povolil navýšení terénu. 

Tady v životě záplava nebyla.  

 

p. místostarosta – Pan xxx nepovoloval. Povolovalo OVLHZ. 

 

Ing. Burianová – V této fázi povodňového opatření dochází k rozšíření toku řeky Svratky. 

Jedná se o kompenzační opatření. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Most zůstal stejný a neproteče. 

 

Ing. Burianová - Přijde-li 1.000letá voda, bude zaplaveno celé území. 

 

p. Kittner – Kanalizace Přízřenice. Mám informace a nevím, jestli jsou pravdivé. Bavíme se o 

kanalizaci Zelná. 

 

p. starosta – Připravují se projekty. 
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pí Bočková – Nějaký člověk obcházel domy a dával podklady. 

 

p. místostarosta – Jsme v jednání BVK, aby dali prioritu téhle investiční akci, abychom mohli 

realizovat.  

 

pí Nová – Jak pokračuje přeložka tramvaje Plotní? Stíháme termín? 

 

p. místostarosta – Je malinko zpoždění. Jednáme s hotovitelem na úpravách harmonogramu. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Kolik? V řádu Měsíců? Let? 

 

p. místostarosta – V řádu měsíců. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Kolik stála organizace Dětského dne? 

 

Ing. Bártová – Nemáme všechny faktury. Asi 200tisíc. 

 

p. Potáček – Kdy pojede Dornych? 

 

p. místostarosta – Od 1.9.2019. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Vzal jsem si Jižního Kurýra. Proč se zdražilo vstupné na koupališti? 

 

Ing. Rusler – Vzrostly náklady na provoz koupaliště. 

 

p. místostarosta – Jsme stále nejlevnější v Brně.  

 

Mgr. Ing. Kypr – Sekání trávy? 

 

Ing. Rusler – Letošní duben-květen byl víc deštivý. Musíme rozlišovat silniční zeleň. 

Přerostlá tráva v parcích – firma dostala sankci.  

 

p. tajemník – Postupujeme podle schválené smlouvy. 

 

pí Nová – Parčík na ulici Sokolova – byl v zuboženém stavu. 

 

Ing. Rusler – Parčíky a dětská hřiště – máme v prioritách. Pokud firma nestíhá, tak nejde dělat 

nic jiného než uložit sankci. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Jak je to dneska se silniční zeleni. Slyšel jsem, že se bude předávat? 

 

Ing. Rusler – Silniční zeleň máme od 1.1.2019 předanou do správy. Co se týče sečení. 

 

p. Potáček – Cyklostezka Sokolova-druhý břeh. RMČ hlasovala proti zřízení. Proč? 

 

p. starosta – Rada změnila úsek cyklostezky mezi Sokolovou a Vomáčkovou na stezku pro 

pěší. Aby se mohlo chodit pěšky kolem řeky. 

 

p. Kittner – Volala mi známá z Bratří Žurků, že má MČ zájem zrušit zahrady. 
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p. starosta – Zpracovává se studie na rekultivaci vnitrobloku. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Kolik je stav účtu k dnešnímu dni? 

 

Ing. Bártová – Cca 160.mil Kč včetně VHČ. 

 

Ing. Janský – Chtěl bych upozornit na poslední stranu v Jižním Kurýru a jako člen Přízřenické 

chasy Vás všechny srdečně zvu na Přízřenické hody!    

 

pí. Nová – To je další akce městské části? 

 

Ing. Janský – Není, je to akce Přízřenické chasy. Jsme zapsaný spolek.  

 

 

 

11.2      

Závěr 
Pan starosta popřál hezké prožití dovolených a popřál hezký večer. Poděkoval všem za účast a 

ukončil 5. zasedání ZMČ Brno-jih.          
          

 

Ukončení zasedání v 18.57 h. 
 

 

Zapsala: Dvořáková H.  

V Brně dne 21.06.2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřili dne: ………………………………………………………… 

 

 

 

Lukáš Boula: ……………………………………………………………. 

 

 

 

Ing. Jaroslav Trepeš: …………………………………………………… 
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       Mgr. Josef Haluza 

                                                                                starosta MČ Brno-jih 


